
В магистерской диссертации рассмотрена проблема становления 

социальной политики в отношении детей в первые годы советской власти в 

Енисейской губернии. Анализ на региональном материале причин перехода от 

политики общественного призрения (патронат) к политике государственного 

обеспечения (детские дома) позволил выделить особенности становления и 

развития государственной системы по социальной защите детей на примере 

региона. Практическая значимость представленной магистерской диссертации 

обусловлена возможностью введения в научный оборот ранее неизвестных 

материалов и проведение сравнительного анализа. Результатом работы стало 

создание реестра государственных и общественных организаций по защите 

детства в первой четверти XX века. 
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The master's dissertation examines the problem of the formation of social 

policy in relation to children in the first years of Soviet power in the Yenisei 

province. Regional analysis of the reasons for the transition from the policy of public 

charity (patronage) to the policy of state support (orphanages) allowed us to 

highlight the features of the formation and development of the state system for social 

protection of children on the example of the region. The practical significance of the 

master's dissertation is due to the possibility of introducing previously unknown 

materials into scientific circulation and conducting a comparative analysis. The 

result of this work was the creation of a register of state and public organizations for 

the protection of children in the first quarter of the XX century. 
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